ОРИГИНАЛ
But when I told Dr. Kordosi about my decision, he replied, "Without medication you have about ten days left." Shaken, I thanked him for rescuing me from charlatans and continued taking AZT. It seemed like a mild pill, I was not experiencing any side-effects yet. I was given the pills in a generic bottle, with a 'Retrovir' (commercial name of AZT) label that had no warnings. “Soon the scientists will discover a miraculous cure and this will be over before anyone finds out”, I thought, “before the summer ends, everything will be different”.

I still could not tolerate the idea of how much pain my AIDS diagnosis would cause my family. I had not even told my brother. After repeated requests, my dear doctor agreed to book an appointment at a hospital in London for re-examination. My results were positive again and my diagnosis the same. "You have about 4 years left at best." So I have gained an extension due to the AZT, I thought. Who knows what else will be found by the scientists in such a period of time! I proceeded to go on a shopping spree in London. I was given a death sentence, but still felt fine. I had lost control of my life though, it was clear; and I only had to think how I will escape attention of the others, how I will fool my family and for how long, how I will come back from London as if it was an entertainment trip. But why had not any other symptom appeared yet besides that pneumonia? 

I would now ask myself how it could be possible for such a catastrophe to be happening, and me to be still alive. I was observing everything in astonishment from the outside looking in.

The tide would not take long to turn. AIDS or AZT, for I had heard the worst of both, would soon show their true faces. By Christmas my condition had seriously worsened. I had a fever of 40C  while at home with my brother and had to tell him the truth. He was devastated. He embraced me strongly while mumbling, "What are you telling me now?" He was unable to believe what I had just told him. I was hardly hearing his voice, there was no time to lose, he rang the emergency unit and we were soon taken to the hospital. I awoke the following morning to find my mother in front of me, looking me tenderly in the eyes. "It's not your fault," she said with all her love. "You had one misfortune in your life and this is it. We'll overcome it." What is she saying, I thought in despair. Mothers are unbelievable!

ПЕРЕВОД
Но когда я сообщил доктору Кордоси о своем решении, он ответил: «Без лекарств тебе осталось около десяти дней». Я пожал ему руку и поблагодарил за то, что он предостерег меня от шарлатанов, и продолжил принимать азидотимин. Лекарство действовало очень мягко, не оказывая никаких побочных эффектов. Мне дали это лекарство в обычной бутылке с этикеткой с надписью "Ретровир" (коммерческое название азидотимина), без каких-либо мер предосторожности. «Скоро ученые найдут чудотворное лекарство, - подумал я, - до конца лета все изменится».
Я до сих пор не мог смириться с мыслью о том, сколько горя принесет моей семье мой диагноз СПИДа. Я не говорил об этом даже своему брату. После долгих уговоров мой дорогой доктор согласился договориться о приеме в Лондонской больнице для повторной проверки. Результаты снова оказались положительными, диагноз - тот же. "В лучшем случае у тебя осталось 4 года". Я думаю, срок, отведенный мне, продлился благодаря азидотимину. Кто знает, что еще разработают ученые за такой период! В Лондоне я с удовольствием устроил поход по магазинам. Мне вынесли смертный приговор, но все же я чувствовал себя хорошо. Я потерял контроль над своей жизнью, но главное, что мен беспокоило - это как избежать внимания со стороны людей, как я смогу обманывать свою семью, и сколько это может продлиться, как мне вернуться из Лондона, сделав вид, что я просто ездил отдыхать. Но почему не появляются никакие симптомы, кроме этого воспаления легких?
Я спрашивал себя, как могло произойти такой несчастье, и почему я до сих пор жив. Я смотрел на все со стороны с изумлением. 
Развитие событий не заставило себя ждать. Я познал самые страшные стороны СПИДа и азидотимина. К Рождеству мое состояние серьезно ухудшилось. Когда я был дома с братом, у меня начался жар, температура поднялась до 40 °С, и пришлось рассказать ему правду. Он был разбит горем. Он крепко обнял меня и пробормотал: «Почему ты говоришь мне об этом только сейчас?». Он не мог поверить в услышанное. Я уже едва слышал его голос, нельзя было терять время. Он позвонил в скорую, и нас отвезли в больницу. Проснувшись следующим утром, я увидел перед собой маму, она ласково смотрела на меня. «Это не твоя вина, - сказала она, вкладывая в эти слова всю свою любовь, - просто в твоей жизни случилось несчастье, но мы преодолеем его». Я в отчаянии думал: «Что она говорит! Матери удивительны!»
